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Po úvodním slově starostky vystoupila mís-
tostarostka MČ Praha–Slivenec, Mgr. Lenka 
Kudláková, přičemž zmínila především in-
formace týkající se uskutečněného úspěš-
ného hudebního festivalu Sliveneckých 
letnic a dále poděkovala jednotlivým spon-
zorům. Připomněla, že v uplynulém období 
se zorganizovala řada akcí pod taktovkou 
Klubu Seniorů, Galerie Kaple Holyně, Klubu 
Švestka, ZUŠ, ZŠ a MŠ Slivenec, Komise pro 
rodinu a děti, RC Pecka a farnosti, o kterých 
se mj. čtenáři dozví v tomto čísle Mramoru.
Dále na zasedání zastupitelstva vystoupi-
li a  informovali o  činnostech komisí a  vý-
borů: Mgr.  Petr Šimek (komise školství); 
Ing.  František Polák (dopravní komise); 
Bc.  Pavel Fryš (finanční výbor); Ing.  Petr 

Andres (stavební komise); MUDr. Bc. Jelena 
Černíková (komise pro rodinu a děti). Zápisy 
z jednotlivých jednání komisí a výborů mo-
hou čtenáři nalézt na webu městské části.

ZASTUPITELSTVO SCHVÁLILO:
■ Závěrečný účet MČ Praha-Slivenec za 
rok 2022
■ Příjem dotace na zkoušku zvláštní od-
borné způsobilosti
■ Příjem dotace pro ZŠ a MŠ Praha-Slive-
nec, Ke Smíchovu 16 - posílení mzdových 
prostředků
■ Rozpočtová opatření
■ Uzavření smlouvy o  zřízení věcného 
břemene s PREdistribuce, a. s. na pozemek 
parc.č. 1722/1, k.ú. Slivenec

■ Uzavření smlouvy o zřízení věcné-
ho břemene s  Pražská plynárenská 
Distribuce,  a.  s. na pozemky par-
c.č.  1697/1, 1167/6 a  1167/13, k.ú. 
Slivenec
■ Uzavření budoucí smlouvy 
o smlouvě o zřízení věcného břemene 
s PREdistribuce, a. s. na pozemky par-
c.č. 471 a 103, k.ú. Slivenec
■ Uzavření budoucí smlouvy o smlou-

vě o zřízení věcného břemene s PREdistri-
buce,  a.  s. na pozemek parc.č.  470/1, k.ú. 
Slivenec
■ Výběr zhotovitele (společnost Char-
stav, s. r. o.) - chodník ke kontejnerovému 
pavilonu
■ Dodatek č. 1 s Winning PS – stavební fir-
ma, s. r. o. - obecní bytový dům
■ Úprava Zásad poskytování účelových 
dotací (grantů)
■ Částečná revokace usnesení č. 7/1/2022 
(odměny zastupitelů ÚSC)
■ Zásady pro vydávání zpravodaje městské 
části
■ Přijetí darů na kulturu
■ Smlouva o  spolupráci se spol. Viladům 
k Holyni, s. r. o.
■ Koupě pozemků parc. č. 1754/353 v k.ú. 
Slivenec a části pozemku parc. č. 1754/356 
v k.ú. Slivenec

ZASTUPITELSTVO NESCHVÁLILO:
■ Prodej části pozemku parc. č.  1731/1, 
k.ú. Slivenec
■ Zastupitelstvo stáhlo z programu usne-
sení na pronájem nebytového prostoru  
č. p. 315  Zapsal Matěj Mlčoch

6. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA KONANÉ DNE 19. 6. 2023
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2   městská část – úřední informace 

pracovníkům úřadu MČ, kterým festival více, či méně „prošel rukama“, ať již v oblasti admi-
nistrativní, účetní, organizační nebo technického zajištění. Bistru Kačák za bezchybný ca-
tering a za poskytnutí prostor. Poděkování patří i za vinný stánek PrimaWine a za pojízdný 
bar pana Rangla. Zvláštní poděkování a obdiv směřuje k návštěvníkům, kteří se projevili jako 
velmi kultivované publikum, které dokázalo vytvořit naprosto skvělou atmosféru.
Poděkování sponzorům: Kolektory Praha, Rodinné centrum Pecka, Česká spořitelna, 
Mgr. Petr Šimek, REMEX CZ, a. s., AUDIO PARTNER, spol. s.r.o, Bistro Kačák, Biosolu-
tion, Holyňská stodola, Pivovar Zichovec, PORR, Pneuservis Slavík, INTER GIPS, E.ON, 
IZOMAT, SUBTERRA, ENPRAG, AVEKO Praha, Twin Star Film, BG Technik cs, AUSTIS, 
Nábytek Marek, CUBESPACE, PTÁČEK - velkoobchod, POWER electrical services, Ing. 
Petr Řezáč, Pivní maják.
Na kolik nás letos Letnice přišly?
Náklady:  644 180,– Kč
Sponzorské příspěvky:  385 000,– Kč
Dobrovolné vstupné:  31 284,– Kč
Příspěvky celkem 416 284,– Kč
Skutečné náklady z rozpočtu MČ  227 896,– Kč

Po uzávěrce došla informace z MHMP o přidělení dotace z podílu daně z hazard-
ních her účelově vázané na kulturu, která pokryje i zbývající část nákladů.

SLIVENECKÉ LETNICE 2023 SE USKUTEČNILY DÍKY:

Starostka se dne 27.6. zúčastnila setkání pražských 
starostů a primátora s prezidentem Petrem Pavlem. 
Diskutovalo se o dopravě, školství i bydlení…
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Milé sousedky, milí sousedé,

Dovolte, abych Vás ještě před letními 
prázdninami zásobila obvyklou porcí no-
vinek z  naší městské části. Tou největší 
je bezesporu uzavření ulice Ke Smíchovu 
v západní části, tedy od křižovatky s ulicí 
K Lochkovu až po ulici K Váze, a  to kvůli 
její rekonstrukci. Jde o  náhradní rekon-
strukci za ulici K  Lochkovu, kterou Tech-
nická správa komunikací nedovolila na 
jaře zavřít kvůli rekonstrukci Barrandov-
ského mostu. Tato část ulice Ke Smícho-
vu měla přijít na řadu až příští rok, ale 
vzhledem k tomu, že je v opravdu tristním 
stavu, tak je vlastně možná dobře, že bude 
rekonstruována už nyní. Změny tras linek 
nejsou tak velké jako u  předchozích etap 
a týkají se pouze linek 130 a 230. Na pod-
zim, až skončí tato etapa (a až skončí re-
konstrukce Barranďáku), tak by se stavbaři 
měli vrátit na ulici K Lochkovu a dokončit 
její rekonstrukci. Doufejme, že to ještě le-
tos stihnou. Chápu, že uzavírání ulic je pro 
všechny obtížné a otravné (pro mě taky!!!), 
ale mějte prosím na paměti, že se to dělá 
kvůli tomu, aby se ulice konečně jednou 
pořádně opravily. Po výstavbě všech sítí to 
už opravdu velice potřebují.
Další velká novina se týká nového školního 

pavilonu. Jeho stavba už výrazně pokročila 
a počátkem srpna by měla proběhnout ko-
laudace, takže v září tam bude možné nor-
málně zahájit výuku. A na svém červnovém 
zasedání zastupitelstvo Hlavního města 
Prahy schválilo dotaci 15 milionů Kč pro 
naši školu, takže ji nyní máme kompletně 
finančně pokrytou. Na magistrátě se teď 
peníze na cokoli nezískávají snadno, tak 
jsem opravdu ráda, že se to po velkém úsi-
lí nakonec podařilo. Nové školní třídy jsou 
velké, světlé, velmi pěkné, tak doufám, že se 
tam dětem bude líbit. Mimochodem, letos 
budeme mít zase dvě třídy prvňáčků.
Výborně probíhá i stavba bytového domu. 
Zde už stavbaři počátkem června začali lít 
beton na střechu, na což jsme byli všichni 
velmi zvědaví, protože podobných beto-
nových střešních konstrukcí není zatím 
u nás na šikmých střechách mnoho. Cílem 
je zabránit přehřívání podkroví. Dům by 
měl být dokončen příští rok v dubnu a zdá 
se, že tento termín stavbaři bez problému 
dodrží.
Nepříliš dobře zatím vypadá situace 
k můstky v ulici K Dobré Vodě, kde v sou-
časné době stavba stojí a doplňuje se pro-
jekt druhého můstku.
Pohnul se zato chodník k  akvaparku od 
podchodu Smaragdová (jde o ten chodník, 
který zatím nikam nevede). Projekt byto-
vých domů i parku s chodníkem pod pum-
pou OMW je podaný na stavebním úřadě 
a  na podzim chce developer začít stavět. 
Takže se chodníku nakonec přece jen do-
čkáme. Pokročila i  jednání ohledně eko-
duktu, tedy lávky se zelení spojující velké 
pole východně od Smaragdové (kde má 
probíhat výstavba – jde již o Prahu 5) s Ba-

rrandovem. Lávku projektuje pro investič-
ní odbor HMP firma Pontex, specialista na 
mosty. Měli jsme také velké koordinační 
jednání s  Prahou 5, Pontexem i  Finepem, 
kde jsme jednali o okružním parku na Ba-
rrandově a jeho návaznostech na Slivenec 
i Holyni. Finep již získal povolení na nové 
koryto Holyňského potoka s meandry a tů-
němi.
Dobře probíhá i stavba tramvaje, lze tedy 
čekat, že zastávka i  smyčka bude dokon-
čena do října, jak to měl Dopravní podnik 
v plánu. A velmi doufáme, že město do té 
doby stihne i otevření a opravu podchodu, 
kterým se tam ze Slivence budeme dostá-
vat. Upozorňuji na to již několik let, a te-
prve nyní se tam něco začalo dít, tak dou-
fám, že vše stihnou.
Co se týče Kauflandu, tak nakonec se bu-
de stavět podle původního projektu, tedy 
s  větším počtem parkovišť a  s  retaily (ob-
chody i mimo hlavní budovu), což je pro nás 
dobrá zpráva. Obrovské zpoždění nabra-
la ale výstavba okružní křižovatky v  ulici 
K Náhonu a přeložky i výstavba sítí, včetně 
těch nutných pro tramvajovou trať. Kvůli 
výstavbě křižovatky bude muset být uza-
vřena ulice U Náhonu a vzhledem k objížď-
kám i ve Slivenci to bude pro nás všechny 
na podzim opravdu velmi náročné.
A  dobrá zpráva nakonec: dokončili jsme 
novou cestu za okruhem podél lomu Zadní 
Kopanina, takže se zde celý okruh pro pěší, 
cyklisty, inline bruslaře a koneckonců i ko-
ně uzavřel. Mnozí z vás to již zjistili, bývá 
tam občas velmi živo.
Měli jsme letošní jaro opravdu hodně akcí, 
včetně mimořádně vydařených Letnic, tak 
doufám, že jste si to užili.

Závěrečný účet hospodaření MČ Praha-Slivenec za rok 2022

	 	 	 														(jde	o	kumulativní	částky	na	rozpočtových	položkách,
které	neodrážejí	skutečný	zůstatek	finančních	prostředků	na	účtu).

SLIVENECKÉ LETNICE 2023 SE USKUTEČNILY DÍKY:



4   Prostor pro názor – politické kluby zastupitelstva 

To se jeví jako jednoduchá otázka, ale není 
na ni lehká odpověď. Každý z  nás má totiž 
jiné představy o  tom, co je prospěšné a  co 
naopak není. Ten, kdo zde žije celý život, 
velmi pravděpodobně nechce příval dalších 
obyvatel, naopak, kdo je zde relativně krát-
ce, chce bezproblémovou integraci a služby 
odpovídající cenám, za kterou zde koupil ne-
movitost. Naším společným úkolem by mělo 
být hledat kompromis, který povede k  vy-
vážené situaci. To, co bychom chtěli tímto 
článkem dosáhnout, je odstartování diskuse, 
která povede k  průzkumu vašich názorů. 
Prostě a  jednoduše, chceme znát váš názor 
na to, co si myslíte o současném stavu obce, 
co vás trápí, nebo třeba, kde je vše v pořádku 
a měnit by se rozhodně nemělo.
Za nás, tedy koalici SPOLU navrhujeme 
k diskusi tato témata, která chceme otevřít 
a také prosadit.
1) Zlepšení dopravní situace v obci
2) Rozšíření průmyslové zóny  – to povede 
k většímu naplnění místní pokladny
3) Podpora podnikání formou pobídek
4) Vybudování nových obecních obchodních 
prostor
5) Zlepšení služeb
6) Pomoc při budování energetické nezávislosti
7) Omezení návštěvnického parkování – tý-
ká se především parku Granátová
8) Lepší spolupráce se sousedními MČ
9) Přímá linka občan/úřad
10) Podpora zdravého životního stylu
Děkujeme všem, kteří se zajímají, nebo se 
chtějí zajímat o  to, jak by mohl vypadat 
Slivenec v následujících létech. Je jasné, že 
směr udávají především volení zástupci, ti 
by ale neměli zapomenout na to, kdo je de-
legoval. Proto se obracíme na všechny oby-
vatele Slivence, aby se zamysleli a prozradili 
nám své názory. Našim společným cílem je 
ze Slivence udělat místo, které bude pro-
sperovat, které bude přívětivé k  životnímu 
prostředí, a  v  rozumné míře umožní další 
rozvoj bydlení a podnikání. Budeme moc rá-
di, pokud nám sdělíte své názory písemnou 
formou na odsslivenec@seznam.cz
 Petr Bürger

Pokračoval jsem dále ulicí Za Farou a došel 
k dětskému hřišti. Trochu mě překvapilo, že 
u dětského hřiště jsou kontejnery na třídě-
ný odpad, které jsou obsypány prázdnými 
krabicemi, které kdyby se složily, tak by se 
určitě do kontejneru vešly. Bylo by lepší tyto 
kontejnery umístit pod zem, tak jak je to jin-
de v Praze, ale možná něco tomu brání nebo 
není jen vůle s tím něco dělat.
Vydal jsem se dále ulicí a kochal se tím, jak 
má kdo upravené okolí svého domu, když mo-
ji botu obtěžkal psí exkrement, který ležel na 
chodníku beze slova upozornění. Sakra, to je 
takový problém, když domácí mazlíček odloží 
svůj výměšek na chodník, aby se majitel shýbl 
a tento dáreček sebral do sáčku a pak vyhodil 
do koše? Pro některé majitele zřejmě ano! Při 
čištění obuvi od tohoto nežádoucího přívaž-
ku mě hlavou bleskla myšlenka, že tato pří-
hoda mohla kdysi vést Jaroslava Vrchlického 
k sepsání básně na toto téma.
Po očištění bot jsem došel na konec ulice Za 
Farou k dalším kontejnerům na tříděný od-
pad, kde zrovna jeden občan přivezl prázdné 
krabice a PET láhve, aby je zde odevzdal. Bo-
hužel, krabice měl nesložené a  láhve nese-
šlapané. Jen jsem se ho zeptal, jestli by ne-
chtěl ty láhve sešlapat a krabice rozdělat, že 
tím by se ušetřilo místo v kontejneru a ne-
musel by být okolo těchto kontejnerů takový 
nepořádek. Také by se nemuselo tak často 
vyvážet a ušetřily by se peníze, které by se 
mohly použít na něco jiného. Dostalo se 
mi odpovědi, že co se o to starám, že žije ve 
svobodné zemi, může si dělat, co chce a ni-
kdo ho nebude omezovat. K  tomu připojil 
pár teplých lidských slov a bystrý čtenář se 
dovtípí, jaká slova to byly. Odpověděl jsem 
mu výkladem logické poučky, že co je ome-
zené, opravdu omezit již nelze. No vidím, že 
výklad pojmu „žít v demokratické zemi“ má 
spoustu podob.
Milé čtenářky, milí čtenáři, přeji Vám hez-
ké prožití prázdninových dnů a dovolených 
a nebojte, v příštím čísle bude pokračování.
 Václav Šimáček

Slivenec a Holyně v posledních letech pro-
šly změnami, které si nedávno přistěhova-
ní nedokáží představit. Chyběla kanaliza-
ce, plyn i mateřská školka. Jezdili jsme po 
děravých komunikacích. Jako příklad mo-
hu uvést holyňskou kapli, která byla v de-
zolátním stavu. Nebyla to jediná zanedba-
ná obecní budova. Ve stejně zbídačeném 
stavu byl komunitní a  společenský život. 
Kulturní a  volnočasové vyžití bylo téměř 
nulové. Moje motivace vstoupit v  r.  2006 
na kandidátku tehdy nezávislých kandi-
dátů byla naprosto jasná. Věděla jsem, že 
kolegové to cítí stejně.
Život má být v  rovnováze. Budování kva-
litního života nespočívá jen ve stavebních 
projektech, ale ve vytváření podmínek 
pro komunitní život napříč generacemi. 
A  tak vznikla myšlenka všech akcí, které 
nám od té doby zpříjemňují život, a které 
nám přespolní mnohdy závidí: jarmarky, 
masopust, výstavy v  Holyňské galerii  aj. 
Vznikl Klub seniorů, Klub Švestka a  fes-
tival Slivenecké letnice. Byla navázána 
plodná spolupráce se školou, s fotbalovým 
klubem a se všemi spolky, co o spoluprá-
ci a  podporu stojí. Kultura se stala sou-
částí místního života, pomáhá budovat 
komunitu, dobré sousedské vztahy a úctu 
k  místu, kde žijeme, kde vyrůstají naše 
děti, kde tráví svá léta odpočinku naši se-
nioři. Kultura v širším kontextu znamená 
i kulturní prostředí, na kterém nám záleží, 
o  které pečujeme a  neničíme je. Vnímám 
za těch 17 let spolu s  nezávislými kole-
gy (poslední volební období s  podporou 
STAN) velkou změnu v myšlení nás všech. 
Dokážeme aktivně reagovat na pozitivní 
(i  negativní) proměny kolem nás. Doká-
žeme se spolu radovat i  diskutovat. Vní-
mám důvěru, se kterou za námi přicházíte. 
Je to důvěra oboustranná – bez vzájemné 
spolupráce nemůže žádné zastupitelstvo 
vytvořit to, čemu se říká: podmínky pro 
kvalitní život.
 Lenka Kudláková

CHCEME ZNÁT VAŠE 
NÁZORY –
Jak zlepšit život u nás ve 
Slivenci?

Přežije-li kultura,
přežije národ
 (Jan Mládek)

Pohled z druhé strany 
aneb jak jsem navštívil 
městskou část Praha-
-Slivenec

Tato rubrika je koncipována s ohledem na tiskový zákon v zájmu poskytování objektivních a vyvážených informací o městské části Pra-
ha-Slivenec a poskytnutí přiměřeného prostoru pro uveřejnění sdělení, která vyjadřují názory členů Zastupitelstva MČ Praha-Slivenec 
týkající se naší městské části. Rubrika se řídí Zásadami pro vydávání zpravodaje MČ Praha-Slivenec, více info na www.praha-slivenec.cz. 
Kontakty na jednotlivé členy zastupitelstva najdete na www.praha-slivenec.cz.

Část druhá
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Městská část nabízí k pronájmu nebytové prostory v suterénu bytového domu v ulici Ke Smíchovu č. p. 462/91, 154 00 Praha-Slivenec – viz si-
tuační plánek. Prostory mohou být pronajaty jako celek nebo samostatně. Každý z vyznačených prostor má vlastní vstup a rozvod elektřiny. 
Prostor č. 3 je vybaven sprchou a toaletou. Kontaktní osoba: Jan Herout, úsek správy majetku ÚMČ Praha – Slivenec, tel.: 251 811 587; email: 
herout@praha-slivenec.cz.  Jan Herout

PRONÁJEM NEBYTOVÝCH PROSTOR

MČ Praha – Slivenec obdržela informaci, 
že MČ Praha-Řeporyje povolila na posled-
ní víkend v  červenci technoparty, která 
se bude konat v Zadní Kopanině (na lou-
kách za rozvodnou a lomem). Ačkoliv naše 
městská část s akcemi podobného rázu zá-
sadně nesouhlasí, konání této akci nejsme 
schopni v reálu ovlivnit. V této věci se nic-
méně MČ Praha – Slivenec pokusí po dobu 
konání akce zajistit v  naší městské části 
zvýšený dohled ze strany Městské policie 
a Policie ČR. V případě jakýchkoliv podně-
tů týkající se technoparty žádáme občany, 
aby se obraceli na MČ Praha-Řeporyje, 
která akci na svém území povolila.
 mlč

Informace
o chystané technoparty

Starostka a tajemník přáli dětem v mateřské škole ke Dni dětí

ÚMČ Praha-Slivenec přijme

BRIGÁDNÍKA /
BRIGÁDNICI

TECHNICKÝCH SLUŽEB.

Úřad MČ Praha-Slivenec přijme na 
dohodu o provedení práce / dohodu 
o pracovní činnosti brigádníka / brigád-
nici na občasnou a sezónní výpomoc 
v rámci našich technických služeb.
Nabízíme pestrou pracovní náplň a od-
měnu ve výši 150,– Kč / hod; možnost 
pružného plánování směn; možnost 
dohody délky jednotlivých směn. Poža-
dujeme dobrý zdravotní stav; manuální 
a technickou zručnost. Brigáda je též 
vhodná pro studenty SŠ a VŠ.
Více informací poskytneme na tel. 
702 252 137; email: tajemnik@praha-
-slivenec.cz nebo na ÚMČ Praha-Slive-
nec, K Lochkovu 6/2, 154 00 Praha-Slive-
nec, 1. patro (kancelář tajemníka ÚMČ).

 



66   městská část – výstavba 

Obecní bytový dům v ulici Ke Smíchovu zdárně roste. Je již hotová konstrukce betonové střechy, na které stavba vztyčí „glajchu“. Patrný je 
tedy konečný tvar budovy a její výška. Před osazením oken by v příhodném klimatickém období stavba udělala maximum mokrých procesů, 
jako omítek a litých podlah. Po osazení výplní otvorů bude schnutí probíhat pomaleji. Celkově je stavba v mírném předstihu před smluvním 
harmonogramem. Je však známá věc, že hrubá stavba probíhá výrazně rychleji než další práce.

Výstavba Obecního bytového domu ve Slivenci

Odtěžování a odvoz zeminy při výstavbě tramvajové trati se oproti 
původním předpokladům o něco protáhlo. Dopravní podnik však stá-
le věří, že se tramvajová trať zprovozní koncem října. Zatím jsou zde 
pouze hluboké zářezy v terénu a pod trasou tramvajové trati se uklá-
dá vedení kanalizace. Dopravní podnik výstavbu koordinuje s výstav-
bou komunikací, které jsou podmínkou pro realizaci Kauflandu. Ty by 
se měly budovat v druhé polovině letošního roku a následně vlastní 
obchod příští rok. Se zástupci Kauflandu však není jednoduchá do-
mluva a pevné termíny se zdráhají sdělit.  Šárka Musilová

Výstavba tramvajové trati
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Jak se blíží termín dokončení tramvajové trati, prověřuje městská 
část i  návazné pěší komunikace. Již dlouhou dobu dojednáváme 
s Technickou zprávou komunikací zprovoznění podchodu pod uli-
cí K Barrandovu mezi křižovatkami U Náhonu a K Austisu. Při pro-
bíhajících jednáních nás ujistil Dopravní podnik, že rekonstrukci 
podchodu včetně návazného přístupu k  tramvaji je součástí jejich 
projektu. Na severní straně bude ubouráno vyústění podchodu, 
které překonává terénní nerovnost a bude nově vybudováno téměř 
v rovině. Podchod by měl být zprovozněn do doby zahájení provozu 
tramvajové trati.  Šárka Musilová

Výstavba kontejnerového pavilonu zdárně pokračuje. Je hotová střecha, pracuje se na fasádě, rozvodech sítí v pavilonu i výstavbě přípojek 
venku. Pomalu se začíná ukazovat konečná podoba sociálních zařízení. Paní ředitelka má vybraného dodavatele nábytku. Kolaudace pavilo-
nu je předběžně domluvena na polovinu srpna, i když dodavatel pavilonu má v plánu práce dokončit do konce července a následně již pouze 
odstraňovat případné nedokonalosti.

Podchod ze Slivence k tramvaji

Výstavba kontejnerového pavilonu



„Obslužka“

Nová výsadba, úpravy
a údržba zeleně

Opravy komunikací

8   doprava životní prostředí 

V květnu došlo k dočasnému zprovoznění provizorní komunikace mezi Slivencem a Lochkovem, a to po dobu oprav Barrandovského mostu. 
Občané mohou tuto komunikaci využívat i jako nájezd a sjezd na pražský okruh. Po opravě Barrandovského mostu Magistrát hl. m. Prahy 
zrealizuje rekonstrukci této komunikace tak, aby splňovala všechny parametry pro trvalý provoz.

Letošní počasí je nevyzpytatelné. Dosud málo pršelo, naše údržba proto mu-
sela hodně zalévat, především nově vyseté záhonky v ulici K Lochkovu a v uli-
ci Granátová, kdy výsadba proběhla letos na jaře, ale také stromy v ulici Gra-
nátová, K Homolce a u rybníka. Tráva a plevel naopak roste extrémní rychlostí. 
Pravidelně probíhají seče trávníků firmou Freko, a. s., biokoridorů p. Helclem 
a o zbylé části zeleně se stará naše údržba. Všechny záhony byly již vyplety, 
ale čeká je to před prázdninami znovu.
V ulici K Lochkovu, Do Chuchle a K Homolce byly v rámci rekonstrukce ko-
munikací osazeny vzniklé plochy firmou Baobab – péče o zeleň. Tyto plochy 
byly zatravněny nebo osazeny například zimolezem, brslenem a  skalníkem. 
Do zbývajících volných ploch byla dosypána zemina, která je ošetřena proti 
plevelům a dané plochy poté budou osazeny rostlinami na začátku července.
Naše údržba pracuje na stálém vylepšování naší městské části, probíhá pravi-
delný úklid i údržba a opravy mobiliáře.  Petra Fellnerová

V souvislosti s rekonstrukcí ul. K Lochkovu došlo k po-
škození silnic. Po skončení objížďky byla proto prove-
dena pasportizace stavu komunikací. Následně na kon-
ci května proběhla oprava komunikací, které byly touto 
objížďkou nejvíce zasaženy. Jednalo se především o ko-
munikace v ulicích K Váze a K Rozvodně.

Oprava komunikace

Seč (koryto Vrutice) Rozkvetlý park Granátová



Místní poplatek za psa

Nová výsadba, úpravy
a údržba zeleně
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Stále evidujeme několik desítek majitelů psů, kteří neu-
hradili místní poplatek pro letošní rok, který byl splatný 
k 31. 3. 2023. Žádáme proto, aby tak učinili co nejdříve. Míst-
ní poplatek lze hradit hotově, platební kartou v  podatelně 
ÚMČ Praha – Slivenec nebo bezhotovostním převodem na 
účet MČ Praha – Slivenec číslo: 9625592/0800 (nutné uvést 
přidělený variabilní symbol). Pokud nebude místní poplatek 
uhrazen včas a  řádně, může být nedoplatek ve smyslu ust. 
§ 11 zák. č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, v platném 
znění, navýšen na trojnásobek.V  případě dotazů pište na 
fellnerova@praha-slivenec.cz nebo volejte na 251 812 249.   
fell

VOK NA OBJEMNÝ ODPAD 2023

VOK NA BIOODPAD 2023

MOBILNÍ SVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU

ZPĚTNÝ ODBĚR ELEKTRICKÝCH

A ELEKTRONICKÝCH ZAŘÍZENÍ

KOMPOSTÁRNA HL. M. PRAHY – SLIVENEC

SBĚRNÝ DVŮR PRAHA – RADOTÍN

Nová výsadba

Zeleň U Náhonu

Nová cesta V Lipkách



Den rodiny ve škole

Boulderingový pohár

I škola se na celé dopoledne svými aktivita-
mi zapojila do oslav Dne rodiny. Děti tvořily 
na téma rodina třídní plakáty, které pak byly 
vystaveny v aule školy a proběhlo hlasování 
o  nejzajímavější plakát. Hlasování nebylo 
jednoduché, protože všechny plakáty byly 
krásné a  originální v  uchopení tématu. Na-
konec se nejvíce líbil plakát třídy 7. B.
Nepracovalo se však jen výtvarně. Po celém 
areálu školy byla různá stanoviště, která pro 
mladší spolužáky zorganizovali žáci 9. třídy 
spolu s třídní paní učitelkou a některými dal-
šími pedagogy. Děti zde plnily dané úkoly na téma – pojmenuj části těla v anglickém, německém jazyce, vhoď kamínek do kelímku se slovy 
podporujícími život rodiny a vzájemnou úctu a respekt, vtipné stanoviště obleč se za mámu a tátu a oběhni zahradu, vysvětli, kdo je švagr, 
tchán, neteř apod.
Na závěr, za skvělý průběh celého dne a zanícené plnění všech aktivit, všichni žáci dostali sladkou odměnu. Den rodiny byl opravdu hezký, 
poděkování patří všem, kteří se na jeho organizaci podíleli, a také mamince Černíkové za hezký nápad takto propojit rodiny, obec, naši i hu-
dební školu.  P. Chlumská, ředitelka školy

Ve čtvrtek 27. 4. 2023 jsme s našimi šikovnými sportovci z 2. stup-
ně vyrazili na školní boulderingový pohár do Jungle parku Letňany. 
Děti si vyzkoušely lezení v nízkých výškách bez jištění, tzv. boulde-
ring. Děkujeme všem za vzornou a příkladnou sportovní reprezen-
taci školy!
 D. Zbur, učitel TV

Dne 15.  května proběhl v  aule ZŠ koncert, který 
pořádala ZUŠ Popelka  – pobočka Slivenec, s  MČ 
Slivenec - Komisí pro rodinu a  děti a  ZŠ Slivenec. 
Program koncertu byl složen z vystoupení žáků ZUŠ 
s jejich rodiči i prarodiči, absolventů a žáků komorní 
hry. Na pomyslném pódiu se vystřídalo více než 30 
účinkujících, které plný sál odměnil dlouhotrvajícím 
potleskem. Přesto, že trému si tentokrát vyzkoušeli 
nejen žáci, všichni zúčastnění si vystoupení užili. 
Těšíme se na další spolupráci a jménem všech přeje-
me krásné dny plné umění!  Za ZUŠ Popelka Michal Plachta – vedoucí pobočky Slivenec

10   škola 

Koncert ZUŠ ke Dni rodiny

Zahradní slavnost k ukončení školního roku 2022/2023
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V pátek 28. 4. proběhl ve školní družině již XV. Slet čarodějnic a čaro-
dějů s tradičním čarodějnickým vícebojem, který si děti i přes nepří-
zeň počasí užily. Také letos se některé děti z oddělení Koťat připojily 
do celonárodní charitativní sbírky Českého dne proti rakovině. Všem 
zapojeným dětem, které byly ochotny obětovat kousek svého pohodlí, 
jejich rodičům i všem dárcům patří velký dík.
Naše děti z oddělení Koťat a Draků se znovu pravidelně zapojovaly do 
společných aktivit s klienty domova SeneCura, kde odváděly naprosto 
skvělou práci. Tématem setkání byla většinou společná práce na jedno-
duchých dekoracích. Při poslední návštěvě si pak všichni společně užili 
úžasnou muzikoterapii.
Tato dvě oddělení se také koncem května vypravila na výlet do Holy-
ně, kde má školní družina patronát nad studánkou Dobrá Voda. Děti se 
dozvěděly něco málo o tradici otvírání studánek a dvě naše králky stu-
dánku slavnostně „otevřely“. Potom se všichni pustili do čištění okolí 
studánky a chvíli si užívali příjemného prostředí lesa a vody.
Děti z oddělení Koťat i se svojí paní učitelkou společně vyrazily na cy-
klovýlet na obecní louku. Také řešily záhadu tajemných pergamenů.

V oddělení Žabiček zase celý rok děti pod vedením své paní vychova-
telky pilně nacvičovaly divadelní představení na téma filmu „Pomáda“. 
Své pěkné vystoupení pak předvedly svým spolužákům ve školní dru-
žině nebo na školní Zahradní slavnosti. Také jej zahrály klientům do-
mova SeneCura, kam je doprovodily i děti z oddělení Opic a po divadle 
všichni společně klientům zazpívali.
Oddělení Žabiček a Opic se v květnu vydala na další společný výlet – 
tentokrát do Stanice přírodovědců na Smíchově.
Většina oddělení se byla v rámci sliveneckých Dnů rodiny podívat na 
ukázky první pomoci konané na slivenecké návsi. Všechna oddělení se 
také zúčastnila naší Schodiády a Slivenecké Krákorky – tedy soutěže 
v běhu do schodů a pěveckého klání. Stejně tak i edukativního pro-
gramu s mořeplavcem Jiřím Denkem. Hlavním tématem tohoto pořa-
du byly Galapágy a jejich jedinečnost, ale děti se dozvěděly i mnoho 
dalších zajímavostí. Všechny naše děti se mohly zúčastnit sportovně-
-zábavného odpoledne k MDD, kde na ně čekaly nejrůznější netradiční 
úkoly a disciplíny. V červnu mohli zájemci ještě jednou vyrazit se škol-
ní družinou do kina Radotín.  -PeS-

Školní družina

Založili jsme tříkomorový kompostér
Dne 6. 6. proběhlo na zahradě školy v rámci projektu Cirkulární škola založení nového tříkomo-
rového kompostéru. Akce se mohli zúčastnit jak žáci a učitele ZŠ, tak širší veřejnost. Účastníci 
akce se dozvěděli, jak a proč se vlastně kompostuje nebo jaký má bioodpad potenciál. Nechy-
bělo ani povídání o tom, co všechno může do takového kompostéru přijít a jaké jsou správné 
zásady kompostování, aby bylo docíleno vytvoření kvalitního kompostu. Děti společně s lekto-
rem a koordinátorem založili první komoru kompostéru, kam se bude dále přidávat rostlinný 
materiál. V rámci pěstitelských prací bude poté kompost využit na záhony pro žáky, kteří tak 
budou moct pozorovat cirkulaci přírodnin, která je takto běžná v přírodě. Děkujeme za účast 
a pomoc a budeme se těšit na další podobné akce.  O. Burian, učitel přírodopisu

Červen v MŠ Frančíkova
Blíží se konec roku, počasí je krásné a děti šikovné, a tak jsme se i my v malé školce Frančíkova rozhodli, že 
uspořádáme všem zábavné sportovní odpoledne. Vymysleli jsme jednotlivá stanoviště, dohodli se na rozmís-
tění na zahradě, pozvali rodiče a poprosili je, aby přinesli něco dobrého na občerstvení pro všechny.
Sportovní odpoledne bylo stanoveno na čtvrtek a od pondělí pršelo a pršelo. Ve čtvrtek ráno se počasí umoud-
řilo, od rána bylo pěkně, a tak si děti mohly všechna stanoviště řádně užít. Připravili jsme průkazky, diplomy, 
medaile, odměny, razítka na sedm stanovišť vhodných pro mladší děti – přenášení míčků na lžíci, chůze se 
zátěží po lavičce a slalom, prolézání strachovým pytlem, zdolání složité průlezky, skoky po kamenech, hod 
míčkem na cíl, přetahování lanem.
Přišli všichni. Naše děti, starší i mladší sourozenci, rodiče i prarodiče. A byli nadšeni, děti vše zvládly a byly po 
zásluze odměněny. Občerstvení bylo bohaté, každý si vybral, co má rád.
A tak se těšíme na setkání na zahradě zase příští rok.  Z. Dohnalová, učitelka MŠ Frančíkova



12   kultura 

Slivenecké letnice 2023
V červnu se konal 15. ročník hudebního festivalu Slivenecké letnice, který organizuje naše městská část od roku 2007, s výjimkou dvou co-
vidových let. Zdá se to jako omletá fráze, když při vyhodnocování největší slivenecké akce vždy na konci června konstatujeme, že „letošní 
ročník byl v mnoha ohledech rekordní“. Ale je tomu tak. A není se čemu divit. Vždyť se do Slivence snažíme zvát kvalitní kapely a přicházíme 
každoročně s novou dramaturgií, aby si naši občané „přišli na své“ (napříč generacemi). Akce získává na popularitě, naši posluchači mají 
velmi vytříbený vkus a ceny stoupají ve všech oblastech našeho života – tedy i ve sféře kultury. Shrneme-li to, tak letošní ročník byl eko-
nomicky i organizačně nejnáročnější. Rekordní byla také návštěvnost, ač poslední ročníky mimo naši městskou část akci nepropagujeme. 
Je třeba ale také uvést, že rekordní byly letos také sponzorské příspěvky firem i jednotlivců, a také částka, kterou představuje dobrovolné 
vstupné. Rekordní byly také pozitivní ohlasy, které jsme zaznamenali.
Hlavní hvězdou pátečního programu byla kapela MIG 21 s frontmanem Jiřím Macháčkem, který nám ten večer ukázal, jak snadné je žít, 
když rozezpíval naprosto zaplněnou náves u rybníka. Kapela předčila i ty nejoptimističtější představy o dobře odehraném koncertě a hned 
v úvodu vystoupení si slivenecké publikum získala. Ten večer ale příjemně překvapili svými texty a svou dynamikou začínající slivenečtí 
rappeři ve formaci, která si říká GRUBB, a také zkušení muzikanti z kapely Míchačky betonu. Sobota patřila v podvečerních hodinách bigbea-
tu. Vystoupila kapela Kiks, Pink Jaguar a ve Slivenci známí muzikanti z Jeff Biograf. Mutanti potom hledali východisko v podobě rapujícího 
kabaretu a strhli především mladé publikum. V závěru festivalu vystoupila stálice naší hudební scény - kapela Sto zvířat. Rytmickým ska 
s prvky reggae uzavřela program Letnic 2023. Nezbývá než zvolat: Ať žijí Slivenecké letnice 2024!  Lenka Kudláková

Grubb

Mutanti hledají východiskoModerátor J. Folvarčný

MIG 21 (Jiří Macháček)

Míchačky betonu

Kiks
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Mutanti hledají východisko

Kiks

Tech. produkce – dramaturgie – cateringPink jaguar Jeff Biograf

Sto zvířat



Vítání občánků

  společnost 14

V sobotu 13. května se v zasedací místnosti úřadu uskutečnil slavnostní obřad Vítání sliveneckých 
a holyňských občánků narozených v roce 2022. Z celkového počtu 35 narozených dětí přijali po-
zvánku rodiče 13 dětí. Počasí letošního jara bylo vrtkavé, a tak jsme do poslední chvíle váhali, zda 
nenechat obřad proběhnout v parku u rybníka, jak tomu bylo v posledních letech. Danou sobotu 
bylo nakonec velmi chladno, a tak jsme nové občánky s rodiči a prarodiči přivítali se všemi oficiali-
tami na sliveneckém úřadě, a to ve dvou skupinách. V úvodu každé části zazpívala krásně a dojemně 
celá rodina Hrubešů za Slivence. Poté přednesla krátký projev místostarostka Lenka Kudláková. 
Připomněla, že ať už děti život zavane kamkoliv, zůstane jim pamětní list sliveneckého občánka 
jako vzpomínka na to, kde udělaly první krůčky, kde navázaly první dětská přátelství a kde začaly 
poznávat svět. Poté, co popřála dětem hodně zdraví a rodičům pohodu a radost ze svých potomků, 
každému zvlášť pogratulovala a spolu s členkami komise pro rodinu a děti předala upomínkové 
předměty. Součástí obřadu bylo i společné fotografování. Album s fotografiemi dostane každý nový 
občánek na památku. Za celý úřad přejeme šťastné vykročení do života!  red



  Slivenecký 15

V  pátek 2.  6. jsme zahájili výstavu slivenecké rodačky Ester 
Knapové s  názvem Noční můra, kterou si budete moci pro-
hlédnout až do 27. 8.
Kaple je otevřená vždy o  víkendech a  svátcích od 15:00 do 
17:00.

Ester Knapová (1993), 2013 - 2019 AVU v  Praze, ateliér 
prof. Vladimíra Skrepla a asistentů Jiřího Kovandy a Jana Še-
rýcha. Dominantní téma její tvorby je úzce svázáno s pamětí 
a  vzpomínek na dětství. Vychází ze starých fotografií, které 
upravuje, vrství barvy, místy znejasňuje, jako selhávající lid-
ská paměť. Činí obraz zamlžený, ponořený do tajemství. Dané 
motivy jsou pak neuchopitelné, jakoby melancholicky vzdá-
lené.
V kapli jsou k vidění díla z posledních dvou let, která doposud 
nebyla v  Praze vystavena, část z  nich však byla k  vidění na 
letošní výstavě Zimní spáči v ostravské galerii Dole.
Ester Knapová momentálně připravuje na začátek příštího ro-
ku v Praze velikou samostatnou výstavu, takže si budeme moci 
brzy prohlédnout další díla, tentokráte i větších rozměrů. Dr-
žíme palce, aby se i nadále tak dobře dařilo!
A v pátek 1. 9. budeme v 18:00 otevírat vernisáží Veroniky Hol-
cové a Dity Lamačové výstavu, kterou v této době obě autorky 
připravují speciálně pro místo kaple sv. Jana Křtitele, jež sou-
visí s příběhem jejího založení.
Výstava bude k vidění až do 29. 9. a bude tím pádem pro tento 
rok poslední, další budete moci navštívit příští rok v dubnu. 
Budeme se velice těšit na Vaši návštěvu!
 
 Adéla Rozehnalová, kurátorka

 kultura 

Letní výstava v Galerii Kaple Holyně

OTÁZKY A ODPOVĚDI

Proč jste nepostavili nový pavilon v severozápadním 
rohu školy? Bylo by to praktičtější…
Ano, bylo. Jenže zrovna tento roh není stavební, dle 
územního plánu je tam navržena zeleň. Máme po-
žádáno o změnu územního plánu, ale ta zatím pro-
bíhá zdlouhavým procesem schvalování. Rozhodně 
bychom tedy nezískali stavební povolení a nemohli 
pavilon od 1. září 2023 otevřít.

Nemůžete něco udělat s  tím nevzhledným „špená-
tem“ na rybníku?
„Špenát“ je sice nevzhledný, ale jinak jde o neškod-
né řasy, které jsou indikátorem čisté vody. A oprav-
du, když se podíváte do rybníka, tak uvidíte až na 
dno, což nikdy v minulosti nebylo možné. Odstraňu-
jí se ovšem dle odborníků dost obtížně.

Je pravda, že bude končit jídelna ve Dvoře křižov-
níků?
Ano, to je bohužel pravda. Do konce roku by měla ob-
líbená jídelna skončit. Křižovníci mají s  prostorami 
jiné záměry. A my budeme muset hledat nového do-
davatele obědů pro naše seniory.  Jana Plamínková

Letošní Cyklozvonění končilo v branických Ledárnách
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Týden rodin
Druhý květnový týden byl v naší městské části ve znamení oslav mezi-
národního dne rodiny (15. 5.). MČ nechala navrhnout pro slivenecký Den 
rodiny originální logo a připravila všem zúčastněným napříč generacemi 
pamětní placky. Do připomenutí významu rodin se zapojila slivenecká 
škola, Klub seniorů, Klub Švestka, knihovna a DS Senecura.
Týden rodin započal na Úřadu městské části v sobotu 13. 5. , kdy proběhlo 
Vítání sliveneckých a holyňských občánků narozených v roce 2022. Děti 
z výtvarných kurzů ve Švestce připravily už na začátek celého týdne vý-
zdobu v podobě tematicky zaměřených obrázků. V pondělí 15. 5. si naši 
senioři pod vedením fyzioterapeutky paní Bc. Terezy Gasperotti vyslechli 
v KC Na Půdě mnoho užitečných rad s názornými ukázkami.
Pondělní večer byl věnován koncertu ZUŠ Popelka v aule ZŠ, kde si zahráli 
rodiče se svými dětmi. Patří jim velký obdiv a dík. Byla velká nervozita 
a tréma, ale strávit společný čas při nácviku vystoupení se svými dětmi 
je velkou školou. Většina z nás rodičů na hudební nástroj hrála jen při té-
to příležitosti a vystoupit před plnou aulou vyžaduje také velkou odvahu 
a děti nám byly inspirací.
V ZŠ Slivenec proběhl v daném období Projektový den, kterému je věno-
ván samostatný článek na str. 10.
Zapojila se také Slivenecká knihovna. Paní Krejčová vybrala k četbě krás-
nou knížku a byla připravená dětem, které přijdou, předčítat. Stejně tak 
i paní Szilvásiová, která četla dětem na návsi.
V průběhu celého týdne probíhal Mezigenerační týden v Senior Centru Se-
neCura, do kterého se postupně zapojilo množství dobrovolníků. Vše začalo 
pondělním čtením o známých hercích a zpěvácích, pokračovala úterní kera-
mická dílna, ve středu návštěva dětí ze školní družiny, ve čtvrtek se zpívalo 
a v pátek se pekly šátečky se švestkovými povidly. Akce měla veliký ohlas.
Čtvrteční odpoledne bylo na návsi u rybníka vyhrazeno ukázce první po-

moci, kterou zaštiťovala 
místní pobočka ČČK a děti ze 
zdravotnického kroužku. Ty 
ochotně vysvětlovaly kolem-
jdoucím zájemcům základy 
první pomoci a  všichni měli 
možnost vyzkoušet si na figuríně, jak první pomoc poskytnout.
Závěr dnů, ve kterých jsme si mohli uvědomit, jak je důležitá rodina, ze kte-
ré pocházíme, kterou máme, tvoříme, a která je s námi až do konce života, 
patřil panu doktorovi Klimešovi. V rámci interaktivní besedy „Komunikace 
v manželství“ jsme se dozvěděli zajímavosti o komunikaci všeobecně a ani 
po dvou hodinách se posluchačstvu nechtělo besedu ukončit.
Akcemi, které v naší městské části proběhly, se podařilo propojit všechny 
generace. Měli jsem možnost si všichni uvědomit, co pro nás rodina zna-
mená. Rodina, prostor, ve kterém se zapojují různým způsobem všichni 
členové. A jsou bez výhrady přijímáni. Jejich aktivní či pasivní zapojení 
není vystaveno kritice. Rodina spojuje, rodina sjednocuje. Rodina přijímá 
s otevřenou náručí každého i s jeho výjimečností.
Poděkování patří: Úřadu městské části Praha - Slivenec, Komisi pro rodi-
nu a děti – jm. p. Jankovské, p. Šimkové, p. Šimáčkové, p. Petruskové, dále 
p.  Szilvásiové, knihovně Slivenec, klubu Švestka a  dětem z  výtvarných 
kurzů, p. Bürger a Vanesce, p. Suchelovi, p. Plachtovi a ZUŠ Popelka, ZŠ 
a MŠ Slivenec, p. Siganové, p. Markové, p. Plachetovi, dětem ze ŠD, dětem 
ze zdravotnického kroužku a Bistru Kačák.
 Za Komisi pro rodinu a děti Jelena Černíková
(Poděkování MČ: paní Jeleně Černíkové, která jako předsedkyně komise 
pro rodinu dala k celé akci impuls a všechna mezigenerační setkání zor-
ganizovala)

DNY RODINY

Výzdoba z kurzů Paletek (Klub Švestka)

Klub seniorů (KC Na Půdě)

Koncert rodin v aule ZŠ

Mezigenerační zpívání v DS Senecura
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Výzdoba z kurzů Paletek (Klub Švestka)

Klub seniorů (KC Na Půdě)

Keramický worshop Klubu Švestka v DS Senecura

ČČK na návsi

Čtení v DS Senecura

Zpívání v DS Senecura

Pečení v DS Senecura



18   knihovna

Vážení čtenáři, občané Slivence,
dovolte mi, prosím, abych se s vámi rozloučila. V knihovně jsem pracova-
la 15 let v důchodovém věku. Byla to moje nejhezčí, nejpříjemnější práce 
v životě. Prodloužila mi aktivní a smysluplný život.
Pobyt mezi knihami a pořádání různých besed – cestopisných, lékařských, 
setkání se spisovateli, milovníky přírody, historie, kultury, divadla, sportu 
a s jinými významnými lidmi - mě naplňovalo. Organizovala jsem to pro 
vás i pro sebe, pro naše pohodlí, pro naše sdílení zážitků z celého světa.
Naše knihovna byla oceněna v roce 2021 „Knihovnou roku“ za příklad-
nou spolupráci s místními spolky a komunitním centrem a za propojo-
vání různých zájmových skupin a generací, zejména seniorů. Knihovna 

se věnuje dětem místní školy, mateřským školkám, družině. Nabízí vám 
čtenářům kvalitní i současnou literaturu všech žánrů.
Během posledních 15let byl v knihovně zmodernizován interiér, upraven 
parčík a blízké okolí – vše za vydatné podpory zřizovatele, Městské části 
Praha 5 – Slivenec. V parčíku, pod agáty máme sochu KNIHY ze slivenec-
kého mramoru od akademického sochaře Petra Váni a jeho dcery Elišky. 
Je to krásná práce, která má šanci nás všechny přežít.
V  poslední době jsem přijala od jednoho čtenáře mimořádné uznání: 
dřevěnou medaili s nápisem „Zóna pohody“. Moc mě tím potěšil, protože 
považuje-li čtenář knihovnu za zónu pohody, je to velké vyznamenání.
Krásné dny vám přeje  Irena Krejčová

Ráda bych tentokrát popsala některé služby, které naše knihovna posky-
tuje kromě běžného půjčování knih jako základní služby.
Někteří čtenáři už vědí, co jsou to výměnné soubory, ale pro nové čtená-
ře, pár informací. Výměnný soubor nám půjčuje Městská knihovna Praha 
(bývá to přibližně 200 knih). Tento soubor knih můžeme mít rok nebo jen 
půl roku a po této době můžeme požádat o nový. Ve výměnném souboru 
jsou zajímavé nové knihy, které nám zpestřují vlastní fond. Jsou označeny 
štítkem VS. Výpůjční doba je šest týdnů, podle našich výpůjčních pravidel.
Další službou, kterou nabízíme, je meziknihovní výpůjční služba. Pokud 
čtenář nenajde nějaký titul v naší knihovně, můžeme jej opatřit prostřed-
nictvím této služby z jiné knihovny. Nesmí to být pobočka Městské knihov-

ny Praha. Tam je potřeba mít registraci a jejich čtenářský průkaz. Dvě nej-
bližší pobočky Městské knihovny jsou na Barrandově a na Lužinách.
Pro meziknihovní výpůjční službu využíváme nejvíce Místní knihovnu 
Radotín a  Husovu knihovnu v  Modřanech. Tyto knihovny mají bohaté 
fondy, jsou to větší knihovny, než je naše. Pokud zjistíme, že čtenářem 
žádaný titul má některá z těchto knihoven, můžeme tam pro vás knihu 
vypůjčit. Tato služba je zdarma. Výpůjční doba se přizpůsobuje pravidlům 
dané knihovny. Jako poslední bych chtěla zmínit službu půjčování elek-
tronických knih prostřednictvím našeho knihovního katalogu. Mnoho 
titulů už je touto formou snadno přístupných. Kdo má registraci v naší 
knihovně, může to vyzkoušet. Je potřeba si vyhledat náš katalog a zadat 

Z novějších knih (ale ne úplně nových) bych ráda doporučila knihu od Petra Stan-
číka PRAVOMIL ANEB OHLUŠUJÍCÍ PROMLČENÍ (vydáno r. 2021, nakladatelství Druhé město). Román nositele ceny Magnesia Litera inspirovaný skuteč-
ným příběhem válečného hrdiny (Pravomila Reichla), který se na sklonku života vrací do vlasti, aby vykonal spravedlnost. Pravomil na vlastní kůži prožívá 
klikaté dějiny 20. století od prvních lásek za první republiky přes výslechy na gestapu, mrazivé peklo sovětského gulagu, krvavé boje na frontě a dobývání 
uranu pro Stalinovy bomby, aby nakonec došel k poznání, že vzít spravedlnost do vlastních rukou znamená ztratit srdce. Pravomil je strašidelně poetická 
kronika dvacátého věku lidstva, prosáknutá tématy zločinu a trestu, práva a nespravedlnosti 
anebo nejobecněji smyslu života. Vynikající, dějově i jazykově barvitá próza. Navzdory náročné 
a trudné tematice nepostrádá hravost a humor, hlavní postava skoro jako by byla jakýmsi novo-
dobým „Švejkem poněkud naruby“.  Inteligencí, obratností a nadáním připomíná bez nadsáz-
ky superhrdinu, leč superhrdinu našeho, polidštěného nejen upřímností v „milování pravdy“ 
a sveřepostí v tomto odhodlání, ale i schopností improvizovat, žertovat či chybovat a poučovat 
se z toho. Stančíkův román se čte jedním dechem a nebrání tomu ani poměrně četné popisy 
různých (pseudo)vynálezů, zlepšováků, technologických a jiných postupů, ale i pokrmů (gur-
mánství knihou prostupuje skrznaskrz leckdy v pasážích zcela nečekaných) nebo krajin, vždy 
poetické a nejednou mající parametry bezmála vyznání či ódy na daný předmět či proces. Na-
výsost povzbudivá a očistná kniha, navzdory děsivým historickým událostem. Má sílu probudit 
ve vás to dobré, podstatné a smysluplné. A ještě musím poznamenat, že Divadlo v Dlouhé se 
odvážilo tuto knihu zdramatizovat a uvést na jevišti. Byla jsem skeptická a nevěřila svým očím. 
Představení bylo skutečně velmi dobré a pokud někdo nemá čas knihu přečíst, zajděte aspoň do 
Divadla v Dlouhé. A hlavně tam vezměte mládež!  Jiřina Haningerová

Beseda s Jeronýmem Klimešem
V úterý 23. 5. 2023 přední český psycholog, doktor Jeroným Klimeš (www.klimes.us), zaujal posluchače 
přednáškou: Komunikace v manželství. Přišli tentokrát i ti, které na besedách pořádaných zde ve Sli-
venci moc nevídáme. Povídání bylo zajímavé, prokládané příběhy ze života pana doktora i z jeho letité 
praxe. Různé typy komunikace v manželství popsal i na příkladech ze známého filmu Tři oříšky pro 
Popelku s Libuší Šafránkovou.
Manželství dále přirovnal k závodu Paříž-Dakar. Na začátku naleštěná nablýskaná auta, která zdolá-
vají překážky navzdory nehodám, nepřízni počasí i nepředvídatelných událostí. V průběhu závodu je 
třeba se o auta starat, poskytnout jim zázemí a kvalitní servis, jinak nedojedou do cíle. Přesto do cíle 
dojíždí zdaleka ne nablýskaná, jako byla na startu. Každopádně přáním je vůbec do toho cíle společnými silami dojet, pak si odpustíme i ty šrámy na duši i na 
kapotě.Na ukázku přinesl své knihy: Dysthymie: lidé s temnou duší a jejich blízcí, Křesťanství, vztahy a sex, Partneři a rozchody, které bylo možné zakoupit 
na místě. Jednu z nich věnoval knihovně ve Slivenci. Přednáška pana doktora Klimeše ukončila týdenní oslavy Mezinárodního dne rodiny, které probíhaly 
v naší městské části.  Za komisi pro rodinu a děti Jelena Černíková

Zprávy z knihovny

PRAVOMIL – recenze



Letošní sezonu výletů jsme zahájili 25.  května. Sraz 
jsme měli pro všechny seniory v nekřesťanskou dobu 
před školou, ale protože je Kroměříž daleko, byl i čas-
ný start jasný. Cesta po D1 proběhla v klidu, takže v 10 
hodin jsme byli už na místě. Nejprve jsme si prohlédli 
Květnou zahradu, která je opravdu rozlehlá, ale krásně 
upravená. Pokud bychom ovšem ještě někdy do Kro-
měříže jeli, bylo by lépe vyrazit až v červnu, kdy je k vi-
dění i letní výsadba, se kterou nyní pracovnice zahrady 
teprve začínaly. Protože bylo poměrně chladné počasí, 
rádi jsme se po Květné zahradě uchýlili do místních 
stravovacích zařízení, abychom se zahřáli i občerstvili. 
Poté jsme navštívili místní Arcibiskupský zámek, kde 
nás přivítala mladá průvodkyně, která do svého výkla-
du neváhala zařadit i vtipné hlášky. V čase, zbývajícím 
do odjezdu, jsme si mohli vybrat, jestli dáme každý po-
dle vlastního uvážení přednost galerii nebo zahradám 
pod zámkem. Jak je všeobecně naším dobrým zvykem, 

v určený čas jsme byli všichni u autobusu a vyrazi-
li jsme na zpáteční cestu. Tentokrát ovšem při nás 
D1 nestála, protože prakticky hned po nájezdu jsme 
uvízli v koloně, prakticky těsně za dopravní nehodou. 
Čekáním na dálnici jsme strávili asi hodinu a pak už 
jsme se vydali vstříc domovu. Na příští výlet se zase 
všichni těšíme!  Pavla Bouchnerová

Žitava, postní plátna, Oybin, hrad z doby Karla IV. - to 
byl námět na náš druhý letošní výlet pro slivenecké se-
niory. Trojmezím Česko-Německo-Polsko jsme projeli 
do Lužických hor a ocitli se v Žitavě, kde na nás čekalo 
příjemné překvapení v podobě české průvodkyně, kte-
rá nás provedla městečkem a hlavně ukázala to, pro co 
jsme tam přijeli, a to bylo Velké a Malé postní plátno, 
které se dříve vyvěšovalo v době Velikonoc a vyslechli 
si zajímavé příběhy s nimi spojené.
Po obědě v Hrádku nad Nisou na české straně jsme 
jeli do půvabných vzdušných lázní městečka Oybin 
i stejnojmenného hradu založeného Karlem IV. ve 14 
století, na stavbě hradního opatství se také podílela 
huť Petra Parléře z Prahy. Bohužel nám přestalo přát 
počasí, ale i když poprchávalo, stejně se většina z nás 
vydala nahoru na hrad, který za ten namáhavý výstup 
opravdu stojí. Po výšlapu jsme stihli krásný hrad tro-
chu prozkoumat, ale nakonec jsme se schovávali před 

lijákem na „hezkých místech“ - v márnici a v kryp-
tě! Hrad je nádherný a  rozlehlý a výhledy do údolí 
krásné, i to co jsme si stačili prohlédlnout, stálo za 
to. Hrad i lázně jsme opustili a autobusem se vydali 
domů zpět krásnou udržovanou krajinou s  loukami 
plnými rozkvetlých kopretin. Další vydařený výlet.
 Anna Novotná (účastnice zájezdu)

Program schůzky seniorů 15. 5. 23 byl naplněn informacemi paní Bc. Terezy Gasperotti – fyzioterapeutky. Se-
známila nás se základy fyzioterapie, ukázala cvičební pomůcky a předvedla, jak se používají. Zacvičili jsme si 
s ní – sedíce na židli. Čas intenzivního cvičení nám rychle uběhl, všem se líbil praktický přístup k nenáročnému 
pohybu, vlídného pochválení a přesvědčení, že cvičit musíme, i když nám to z počátku nejde!
Moc rádi bychom po prázdninách s paní fyzioterapeutkou ve cvičení pokračovali. Ostatní senioři ze Slivence 
a Holyně – můžete se k nám přidat. Pohyb není jen radost, ale v našem věku nenahraditelná nutnost!
 I. Krejčová
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Beseda seniorů s paní Evou Kalhousovou
Dne 5.6.proběhla v KC Na Půdě poslední pravidelná schůzka seniorů před letními prázdninami. Seniorů se sešlo hodně, protože jsme pozvali na 
besedu paní Evu Kalhousovou, sliveneckou občanku, členku sociální a bytové komise městské části Praha-Slivenec. Paní Kalhousová je ředitelkou 
Domova pro seniory Elišky Purkyňové v  Praze 6- Dejvicích. Tento domov pro seniory má dvě budovy. Jedna se nachází v Thákurově ulici a v další v 
ulici Cvičebná. Domov poskytuje službu ubytovací i odlehčovací. Je příspěvkovou organizací založenou hlavním městem Prahou. Magistrát hl. města 
Praha je tedy jeho zřizovatelem i provozovatelem. Senioři se dozvěděli o možných poskytovaných službách, ale především o nároku na různé druhy 
příspěvků od státu a kde o ně požádat.
Beseda to byla zajímavá a přínosná. Na závěr byl dostatek prostoru pro dotazy zúčastněných. Chtěla bych tímto paní Evě Kalhousové poděkovat 
a popřát mnoho energie do dalších projektů. Sliveneckým seniorům a seniorkám děkuji za účast a přeji hezké léto.
 Za sociální komisi Martina Havlíková 
 

Kroměříž

Výlet do Žitavy a lázní Oybin (15. 6. 2023)

Senioři a fyzioterapie

Srdečně blahopřejeme
těm občanům, kteří

v měsíci červenci a srpnu 
oslavili či oslaví významné 

životní jubileum.

ČERVENEC
Pan Jaroslav Tupý

Paní Jaroslava Wyrwolová
Pan Pavel Cenek

Paní Marcela Červenková
Paní Eva Michálková

Paní Anna Procházková
Pan Václav Stehlík
Paní Věra Trnková

Pan Jindřich Neumann
Paní Iva Lukášová

Paní Maria Kovaříková
Paní Libuše Havránková

SRPEN
Paní Miroslava Nosáková

Paní Sylva Kosinová
Pan Jan Vydra

Pan Jaroslav Malý
Paní Miloslava Šedivá

Pan Josef Vejvoda
Pan Josef Pánek
Pan Karel Vagner
Pan Otto Schück

Hodně štěstí, pohody 
a hlavně zdraví do dalších let

přeje zastupitelstvo a úřad 
MČ Praha-Slivenec.

SPOLEČENSKÁ
KRONIKA



V  květnu se konalo poslední diva-
délko pro nejmenší před prázdnina-
mi. V tradici dopoledních divadélek, 
které probíhají v  rámci středeční 
dopolední herny, chceme od září zase pokra-
čovat. Anička, která k nám do klubového stu-
dia jezdí se svými loutkami každý měsíc, se 
s  dětmi rozloučila pohádkou Boudo, budko, 
kdo v tobě přebývá.  kud

První víkend v květnu jsme byli s kouskem našeho kolejiště na setkání 
modelářů v Sádku u Příbrami. Bylo zde vystaveno 16 kolejišť a v hlaso-
vání návštěvníků o nejhezčí kolejiště byl náš kousek na druhém místě.
Poslední víkend v květnu jsme vystavovali až na Šumavě ve Vimperku. 
Stifterův pošumavský železniční spolek Vimperk nám zde zajistil pro-
nájem sálu v hotelu Zlatá hvězda a ubytování v místní škole. Za páteční 
odpoledne jsme postavili kolejiště o délce 32 metrů. V 19 hodin bylo vše 
připraveno, a tak si kluci ještě do 22. hodin zajezdili. V sobotu se začalo 
jezdit v 8:30 a končilo se ve 22:15 hod. V neděli se jezdilo od 8:30 do 14 
hodin a pak se začalo bourat a uklízet. V 16 hodin bylo vše uklizeno a na-
loženo. Pak už nás čekala cesta zpět do Slivence. První víkend v červnu 
jsme se opět zúčastnili Dětského dne na nádraží Braník. Naše malé ko-
lejiště v nádražní čekárně bylo stále v obležení. Dokonce bylo i několik 
zájemců o vstup do našeho modelářského kroužku.                      D. Sigan

Veselý slivenecký blešák

20   společnost 

Jaro v MKMŽ Slivenec

Dne 7. května pořádalo Bistro Kačák, ve spolupráci s rodinným cen-
trem Švestka, již druhý VESELÝ SLIVENECKÝ BLEŠÁK. Je skvělé, že 
se akce pomalu dostává do podvědomí nejen místních, ale i přespol-
ních stánkařů. Bylo nám ctí přivítat na návsi u rybníka 23 stánků, na 
kterých jste mohli narazit na dokonalé kousky porcelánu, oblečení, 
ale třeba i nábytku a hraček pro děti, nebo prostě jen obyčejných ble-
šákovských serepetiček, bez kterých prostě domů odejít nemůžete. 
Nechyběl ani hudební doprovod v podobě skvělého Martina Chika. 
A samozřejmostí bylo bohaté občerstvení.
Jsme nadšení, že nás oslovili z projektu „Zažít město jinak“, abychom 
se i my stali součástí této skvělé celopražské akce. A tak se můžete 
těšit na, v pořadí třetí, VESELÝ SLIVENECKÝ BLEŠÁK, který se usku-
teční v sobotu 16. září 2023. Máme v plánu velké věci, tak se máte 
na co těšit!
 Za Bistro Kačák Dušan Petr (foto Magdalena Nováková)

Divadélko RC Pecka



Slivenecký klub Švestka před prázdninami
Poslední červnový den je zároveň posledním dnem druhého švestkového pololetí 2023/24. Do konce června budou uzavřeny kurzy pro letošní rok, vyjma 
cvičení ve Fit Švestka, kde jsme jako každý rok připravili letní semestr cvičení. Do nového roku chceme zachovat nabídku kurzů a aktivit jako v letošním roce, 
ale připravujeme i nová překvapení. Nabídka pro nový švestkový rok bude zveřejněna na webu a fB v průběhu srpna.
Děkujeme všem lektorům za jejich nasazení (často i nad rámec výuky), za přátelský přístup a aktivitu. Celé švestkové „bandě“ děkujeme za 
přízeň, za nesčetná milá setkání v kurzech i mimo ně. Přejeme krásné prázdniny a budeme se těšit v září na shledání při zápisech do kurzů.
 Realizační tým Klubu Švestka

Pravidla pro permanentky na letní semestr cvičení:
Permanentky na 10 lekcí /1300,– nebo 5 lekcí/800,– //senioři s trvalým pobytem stále 50% sleva//

K prodeji ve čtvrtek v kanceláři 15:00-18:00. Od 3. 7. 2023 v podatelně úřadu MČ
Preferujeme platbu na účet: 9625592/0800 (do poznámky uveďte léto 2023) a následné vyzvednutí permanentky.

ZÁVĚREČNÝ KONCERT
V červnu se uskutečnil závěrečný koncert žáků lektora Da-
libora Pavelky, který vede kurzy flétny a zpěvu a lektorky 
Oleny Jaroš, která vede kurzy klavíru. Prostor k vystoupení 
poskytlo bistro Kačák a více než hodinu trvající koncert byl 
zakončen dlouhým potleskem. Potlesk byl zasloužený  – 
vždyť někteří malí muzikanti jsou teprve předškoláci a jiní 
se začali na nástroj učit teprve v září loňského roku.     kud
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Slivenecký klub Švestka pořádá

LETNÍ SEMESTR CVIČENÍ
FIT ŠVESTKA

3. 7.–15. 9. 2023

JEMNÁ JÓGA S EVOU
v termínech 17. 7. , 24. 7. a 7. 8. , 14. 8. , 21. 8.

(pondělí 17:30 – 18:30)

JÓGA S VĚROU
4. 7.–12. 9.

(úterý 8:00 - 10:00)

JÓGA S INOU
17. 7.–17. 8.

(středa 18:00 – 19:00)

CVIČENÍ PRO ZDRAVÁ ZÁDA S INOU
17. 7.–17. 8.

(čtvrtek 9:45 – 10:45)

PILATES S JANOU
(čtvrtek 19:00 – 20:00)

v termínech 13. 7. , 20. 7. , 27. 7. a 3. 8. , 10. 8. , 7. 9. , 14. 9.

Permanentky na 5 nebo 10 lekcí k prodeji od 8. 6.

(kancelář Klubu Švestka)

(nabídka kurzů bude během srpna zveřejněna na webu)

4. září
8:00 – 12:00 a 14:00 – 18:00

(Slivenecký klub Švestka č. p. 22)

5. září
16:00 – 19:00

(Slivenecký klub Švestka č. p. 22)

9. září
15:00 – 18:00

(v průběhu Sliveneckého burčáku –náves)

Od 14. 9. otevřena kancelář Fit Švestka (č. p. 315)
pro dodatečné zápisy do kurzů s volnou kapacitou

18. 9. Zahájení prvního pololetí

Info: www.klubsvestka.cz, FB
dotazy: info@klubsvestka.cz
Info na: fit@klubsvestka.cz

ZÁPISY DO KURZŮ
SLIVENECKÉHO KLUBU ŠVESTKA

PRO ROK 2023/24



V sobotu 27. 5. jsme se vydali na další společnou pouť křižovnických 
farností Slivenec a Hloubětín, kterou pro nás připravili otcové To-
máš a David. Naším prvním cílem byl poutní areál s kostelem Na-
vštívení Panny Marie v Horní Polici. Kostel je známý soškou Panny 
Marie Hornopolické, která má v oblasti břicha prosklenou schránku 
s postavičkou Jezulátka a stejně jako soška Pražského Jezulátka je 
oblékána podle liturgického období do šatů různé barvy. Zde jsme 
společně slavili mši svatou, kterou hrou na varhany doprovodil náš 
varhaník Pavel Fryš. Po mši svaté jsme si mohli poslechnout výklad 
o  historii a  prohlédnout celý poutní areál. Po krátkém odpočin-
ku a občerstvení jsme se přesunuli do Konojed. Nejprve se zájemci 
vydali k nedaleké národní přírodní památce Dubí hora, známé také 
jako Konojedské bochníky. V bývalém lomu zde těžba odhalila zají-
mavý přírodní útvar - čelo lávového proudu, který se bochníkovitě 
rozpadá. Kdo se rozhodl sem dojít, určitě nelitoval. Po návratu z lo-
mu jsme si po chvilce čekání mohli prohlédnout kostel Nanebevzetí 
Panny Marie, který v současné době prochází postupnou renovací. 
Poslední zastávkou bylo město Úštěk. Někdo se vydal na procházku 
městem, někdo poseděl v kavárničce… V odpoledních hodinách jsme 
se trochu unavení, ale spokojení vrátili zpět do Prahy. Otcům Tomáši 
a Davidovi tak děkujeme za další krásnou farní pouť. 

V pátek 2. června proběhl i ve Slivenci další ročník Noci kostelů. Bo-
hužel se tentokrát sešel termín Noci kostelů a Sliveneckých letnic. 
Původně plánovaný večerní koncert jsme proto po vzájemné dohodě 
s interprety raději zrušili. Než se Slivenecké letnice rozjely naplno, 
stihli svá krásná vystoupení alespoň žáci pěvecké třídy Jany Vacko-
vé a slivenecký Švestkový sbor. Zachovali jsme i dětský program na 
kostelní zahradě, i když vydržet tam při zvukových zkouškách bylo 
chvílemi o uši i o nervy. Nechybělo oblíbené setkání u varhan. Kostel 
samotný pak byl otevřen pro zájemce až do 23. hodiny. K nahlédnutí 
zde byly fotografie historického krovu, půdy, zvonů a dalších špat-
ně přístupných částí kostela, kopie části původních plánů architekta 
Barvitia na přestavbu kostela, farní kroniky nebo modely slivenec-
kého kostela od Daniela Sigana a Matyáše Musílka. Zájemci si mohli 
vzít připravené citáty nebo napsat svou prosbu či poděkování na zeď 
proseb a díků. Tyto prosby pak byly o následujících nedělích vloženy 
do přímluv při mši svaté.
V  sobotu 17.  června byl v  katedrále sv. Víta, Václava a Vojtěch na 
Pražském hradě vysvěcen na kněze pražským arcibiskupem Janem 
Graubnerem také náš Dominik Frič. Otci Dominikovi přejeme hoj-
nost Božího požehnání a darů Ducha svatého, hodně štěstí, zdraví, 
sil….  Petra Siganová

Střípky z farnosti

22   farnost 

Farní pouť 27. 5. – konojedské bochníky

Noc kostelů – slivenecký Švestkový sbor

Farní pouť 27. 5.

Noc kostelů – setkání u varhan

Noc kostelů Kněžské svěcení 17. 6.

Noc kostelů – setkání u varhan
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24   pozvánky 

	

3. 6.–27. 8. Ester Knapová: Noční můra (Výstava Galerie 

 Kaple Holyně)

2. 9.–30. 9. Veronika Holcová a Dita Lamačová (Výstava 

 Galerie Kaple Holyně)

4. 9. Imatrikulace prvňáčků

4. 9. 8:00 – 12:00 a 14:00 – 18:00 Zápisy do kurzů 

 klubu Švestka (I. termín)

4. 9.	 15:00	Schůzka	seniorů	Slivence	a Holyně

	 (KC	Na	Půdě)

4. 9. VEŘEJNÉ ZASTUPITELSTVO

5. 9. 16:00 – 19:00 Zápisy do kurzů klubu Švestka

 (II. termín)

9.9.  14:00 – 16:00 Hafík 2023 (Areál ZŠ)

9. 9. 15:00 – 21:00 Slivenecký burčák

9. 9. 15:00 – 18:00 Zápisy do kurzů klubu Švestka

 (III. termín)

16. 9. Zažít město jinak

Další plánované akce

1. 10. REUSE na slivenecké návsi

26. 11. Rozsvěcení vánočních stromů

16. 12. Vánoční jarmark

ZÁJEZDY PRO SENIORY
pořádané CA ARCES ve spolupráci 

ÚMČ Praha-Slivenec a ÚMČ Praha-Lochkov

21. 9. 2023

ČESKÝ KRUMLOV, HOLAŠOVICE

Český Krumlov  – historic-
ké jádro města společně se 
zámkem a  jeho zahradou 
jsou zapsány na seznamu 
UNESCO. Navštívíme zámec-
kou zahradu, včetně otáči-
vého hlediště, a skvostný zá-
mek. V poledne budeme mít čas na oběd a poté se projdeme 
po nádherném centru města. Odpoledne se vydáme do Ho-
lašovic, jejichž jedinečný téměř zcela dochovaný středověký 
systém obytných domů a sýpek ve stylu selského baroka je 
rovněž zapsán na listině UNESCO.

Odjezd:
6.40 hod. Holyně – u kapličky
6.45 hod. Slivenec – u školy
6.55 hod. Lochkov – na návsi

19. 10. 2023

PONIKLÁ, VRCHLABÍ, JILEMNICE

Poniklá  – návštěva sklárny 
Rautis, která jako jediná na 
světě doposud vyrábí fouka-
né perličkové vánoční ozdo-
by a způsob jejich výroby je 
zapsán na seznamu nehmot-
ného kulturního dědictví 
UNESCO. Ti šikovní z  nás si 
budou výrobu moci vyzkoušet. V Poniklé zavítáme i do muzea 
Krkonošských řemesel. Po poledni zavítáme do Vrchlabí. Zde 
bude čas na oběd a poté se projdeme po městě. Odpoledne 
se přesuneme do Jilemnice, kde si prohlédneme Zvědavou 
uličku s roubenými domky a Krkonošské muzeum, abychom 
v něm mimo jiné obdivovali Metelkův betlém a expozici ně-
kolika obrazů známého malíře Františka Kavána.

Odjezd:
6.40 hod. Holyně – u kapličky
6.45 hod. Slivenec – u školy

6.55 hod. Lochkov – na návsi

Cena zájezdů pro slivenecké seniory 400,– - Kč obsahuje 
dopravu, průvodce, vstupy do avizovaných objektů. Infor-
mace a prodej na ÚMČ Praha-Slivenec a Praha-Lochkov.

KALENDÁŘ SLIVENCE
ČERVENEC– PROSINEC2023

SLIVENECKÝ
BURČÁK

tentokrát ve znamení svingu

9. 9. 2023

mezi 15:00 – 21:00

ANSÁMBL BLUE STAR

Blue Star Václava Marka
s taneční a swingovou

hudbou 30. – 40. let 20. stol.

Ukázky dobových tanců,
doprovodný program pro děti


